
PROTOKÓŁ Nr 22/19
ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Mielnik

w dniu 20 grudnia 2019 roku

Lista obecności członków komisji w załączeniu do protokołu.

W posiedzeniu udział wzięli:

1. Pan Marcin Urbański  – Wójt Gminy Mielnik
2. Pan Marcin Jerzy Czerwiński  – Zastępca Wójta
3. Pani Małgorzata Joanna Szymańska  – Skarbnik Gminy
4. Pan Piotr Wysocki  – Sekretarz Gminy
5. Pan Damian Sypek  – dyrektor Zespołu Szkół
6. Pan Michał Baranowski  – dyrektor GOKSiR 
7. Pani Katarzyna Warszycka  -  kierownik GOPS
8. Pan Tadeusz Szeweluk  – dyrektor ZGK
9. Pani Emilia Śnieżko  -  pracownica Urzędu Gminy

Obradom  Komisji  przewodniczyła Pan  Alicja  Sawczuk  –  Zastępca
Przewodniczącego Rady Gminy.

Porządek posiedzenia:

1. Zaopiniowanie projektów uchwał będących przedmiotem obrad XII sesji Rady Gminy
Mielnik:

1) w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2019,
2) w sprawie ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych,
3) w  sprawie  przyjęcia  programu  Współpracy  Gminy  Mielnik  

z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami  prowadzącymi
działalność pożytku publicznego w roku 2020,

4) w sprawie uchwalenia budżetu gminy Mielnik na 2020 r.,
5) w sprawie uchwalenia Wieloletnie Prognozy Finansowej Gminy Mielnik na lata

2020-2030,
6) w  sprawie  szczegółowych  zasad  ponoszenia  odpłatności  za  pobyt  

w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych,
7) w  sprawie  wyboru  metody  ustalenia  opłaty  za  zagospodarowanie  odpadami

komunalnymi  i  ustalenia  stawki  tej  opłaty  oraz  ustalenia  stawki  opłaty
podwyższonej dla nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy,

8) w  sprawie  upoważnienia  Wójta  Gminy  Mielnik  do  zawarcia  porozumienia
międzygminnego  z  Gminą  Siemiatycze  oraz  Gminą  Nurzec  Stacja  
w  sprawie  powierzenia  realizacji  zadań  w  zakresie  prowadzenia  publicznego
transportu zbiorowego na obszarze gmin Mielnik, Siemiatycze oraz Nurzec Stacja.

9) w sprawie  przystąpienia   Gminy  Mielnik  do  realizacji  Programu  Ministerstwa
Rodziny,  Pracy  i  Polityki  Społecznej  pn.  „Asystent  osobisty  osoby
niepełnosprawnej” - edycja 2019-2020.

2. Informacja  GOPS o  pracy  w  zakresie  pomocy  społecznej  i  aktywizacji  lokalnego
rynku pracy. Potrzeby a możliwości.

3. Analiza działalności GOPS w zakresie pomocy społecznej.
4. Przyjęcie  sprawozdania  z  realizacji  programu  współpracy  z  organizacjami

pozarządowymi.
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5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych przez gminę w roku szkolnym 2018-
2019.

6. Sprawy bieżące.

Do punktu 1(1).

Pani Skarbnik przedstawiła i omówiła proponowane zmiany do budżetu gminy na rok 2019.

Pan  radny  Kazimierz  Tobota zaprotestował  w  sprawie  zwiększenia  środków na  roboty
dodatkowe przy budowie wodociągu na ulicy Królewskiej w kwocie 11 tys.zł.

Pan dyrektor ZGK i Pan Sekretarz Gminy wyjaśnili,  że w trakcie prac okazało się, że
trzeba dodatkowo przełożyć 30 m wodociągu, który znajduje się w jezdni, o czym wcześniej
nie było wiadomo. Wodociąg robiono w latach kiedy nie było szczegółowej inwentaryzacji.
Dlatego dodatkowych prac nie przewidział ani projektant ani wykonawca.

Pan  radny  Jarosław  Selwestrowicz zapytał  o  pierwotną  sumę  deficytu  budżetowego  
(z początku br.)

Pani Skarbnik udzieliła szczegółowej odpowiedzi. Obecnie deficyt jest mniejszy o 200 tys.
zł., byłby jeszcze mniejszy ale weszło kilka dodatkowych zadań i wolne środki w budżecie
poszły na te zadania.

Komisje 13 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2019.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 1(2).

Pan Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w sprawie  ustalenia  stawek  opłat  za
zajęcie pasa drogowego dróg gminnych.

Komisje jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, pozytywnie zaopiniowały projekt
uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 1(3) i pkt 4.

Pani  Emilia  Śnieżko przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  programu
Współpracy  Gminy  Mielnik  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami
prowadzącymi działalność pożytku publicznego w roku 2020 oraz sprawozdanie z realizacji
programu współpracy z organizacjami pozarządowymi.

Pan radny Leszek Karbowski poprosił  o wyjaśnienia na temat niektórych stowarzyszeń.
Poinformował,  że  w  roku  przyszłym  Komisja  ds.  Organizacyjnych,  Społecznych
i  Obywatelskich  zechce  spotkać  się  z  szefami  tych  stowarzyszeń.  Zapytał,  kto  wchodzi  
w skład komisji przyznającej środki dla Klubu Sportowego.
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Pani Emilia Śnieżko poinformowała, że nie ma wiedzy na temat funkcjonujących w gminie
stowarzyszeń,  ponieważ  ich  ewidencja  prowadzona  jest  w  Starostwie  Powiatowym  
w  Siemiatyczach.  Zapewniła,  że  pozyska  wiedzę  na  temat  pełnej  nazwy  Stowarzyszenia
ISWIM, którego Prezesem jest Pan Sebastian Piotr Humbla. 
Zarządzeniem  Wójta  Gminy  powoływana  jest  komisja  konkursowa  ds.  oceny  ofert  na
realizację zadań z zakresu rozwoju sportu na terenie Gminy Mielnik.

Pan  Sekretarz  Gminy udzielił  wyjaśnień  na  temat  Stowarzyszenia  „Centrum  Ochrony
Mokradeł”. Na terenie Gminy Mielnik działa ono od wielu lat, prowadzi wypas ok. 20 owiec
wrzosówek,  na  ten  cel  dzierżawi  od  gminy  działkę  położoną  w  Zespole  Przyrodniczo-
Krajobrazowym „Głogi”.

Radni Pan Jerzy Weremjewicz i Pan Kazimierz Tobota stwierdzili, że strony internetowe
gminy  i  GOKSiR  są  słabe  i  mało  czytelne.  Pan  radny  Weremjewicz  przytoczył  opinie
agroturystów, których gości w swoim gospodarstwie.

Pan Sekretarz Gminy i Pan dyrektor GOKSiR nie zgodzili się z tymi stwierdzeniami. 

Pani radna Alicja Sawczuk zauważyła, że na stronie GOKSiR brakuje informacji na temat,
co aktualnie dzieje się w tej instytucji. Przytoczyła przykład działalności instytucji kultury  
w jednej z gmin wiejskich za Bugiem, gdzie na bieżąco są zamieszczane takie informacje.

Komisje jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, pozytywnie zaopiniowały projekt
uchwały  w  sprawie   przyjęcia  programu  Współpracy  Gminy  Mielnik  z  organizacjami
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego  
w roku 2020 oraz przyjęły do wiadomości  sprawozdanie z realizacji programu współpracy  
z organizacjami pozarządowymi.

(w zał. na str..........prot.)
Do punktu 1(4).

Pani Skarbnik przedstawiła autopoprawki do projektu budżetu gminy na rok 2019.
Poinformowała, że odbyły się 2 przetargi – na transport zbiorowy na terenie Gminy Mielnik 
i na odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych. Oferta na transport wynosi ok.346
tys. zł, oferta na odbiór odpadów – 565 tys.zł.

Pan radny Kazimierz Tobota zapytał o przebudowę oświetlenia na ulicy Królewskiej.

Pan Wójt odpowiedział, że dyrektor Kordiukiewicz poinformował, że nie jest przewidziana
przebudowa  oświetlenia  na  ulicy  Królewskiej.  Pan  Wójt  będzie  jeszcze  spotykał  się  
i rozmawiał w tej sprawie.

Pan radny Kazimierz Tobota – należy wyliczyć szacunkowy koszt wykonania oświetlenia
na Królewskiej i trzeba robić to etapowo. Można zdjąć z Rubinka 100 tys. zł., zmniejszyć
również środki na ulicę Tarasową i Białą i przeznaczyć je na oświetlenie Królewskiej.

Pan Wójt wyjaśnił, że budżet można zmienić w trakcie roku. Dzisiaj nie mamy wiedzy czy
PGE zechce robić ulicę Królewską.
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Odniósł się także do zapisu w opinii Komisji Finansowo-Budżetowej, pod którą podpisał się
Pan Tobota jako przewodniczący, dotyczącego dywersyfikacji dochodów gminy. Zapytał, co
Pan radny rozumie przez to słowo, bo jeśli chodzi o pozyskanie środków pozabudżetowych,
to w 2019 roku pozyskano do budżetu gminy 4,3 mln. zł. środków zewnętrznych. Komisja nie
wykazała zainteresowania co dalej będzie z gospodarką śmieciową, gdzie w przetargu wyszła
kwota  565  tys.zł.,  co  powoduje  konieczność  dołożenia  z  budżetu  gminy  200  tys.zł.
Złożyliśmy  wniosek  na  ulicę  Sadową  i  jeśli  zostanie  on  pozytywnie  zweryfikowany,
konieczne będzie znalezienie środków na budowę tej ulicy.

Pan radny Kamil Zalewski wyjaśnił,  że intencją radnych było aby Pan Wójt przedstawił
ideę, pomysł na pozyskanie środków.

Pan  Wójt  Gminy –  pomysłem  jest  jeżdżenie  do  Wojewody,  Marszałka  i  zabieganie,
proszenie o środki dla gminy. Pomysłem są środki na asystenta rodziny, próba pozyskania
środków  na  centrum  opiekuńczo-mieszkalne.  Coraz  trudniej  jest  te  środki  zdobyć,
przykładem tego jest odrzucenie wniosku na kanalizację w Moszczonie Królewskiej.

Pan radny Jerzy Weremjewicz zwrócił uwagę na sytuację demograficzną gminy, jesteśmy
starzejącym  się  społeczeństwem.  Jako  rozwiązanie  tej  sytuacji  widzi  zintensyfikowanie
działań zmierzających do budowy sanatorium.

Pan  Radny  Kazimierz  Tobota zapytał  czy  w  Bibliotece  Gminnej  nie  jest  zbyt  duże
zatrudnienie.

Wyjaśnień na ten temat udzielił Pan Sekretarz Gminy.

Pan radny Leszek Karbowski – stwierdził, że trzeba rozmawiać, dyskutować i spierać się,
bo interesy nie zawsze są zbieżne. Rada Gminy jest od tego żeby szukać możliwości, zarząd
zaś  ma  te  możliwości  realizować.  Wszyscy  i  wójt  i  radni  mają  na  celu  rozwój  gminy.
Dyskusja  musi  być  prowadzona  cierpliwie,  trzeba  sobie  wiele  wyjaśniać  a  nie  dogryzać.
Pytania radnych mogą być drażliwe, ale taka jest istota demokracji. Informacje dla radnych
powinny być jasne, czytelne i przekonywujące.

Przewodniczący poszczególnych Komisji przedstawili opinie do budżetu Gminy.
(w zał. na str.......prot.)

Pani Skarbnik i Pan Wójt odnieśli się do niektórych zapisów opinii Komisji Finansowo-
Budżetowej.

1) Usunięcie  z  projektu  uchwały  budżetowej  zapisu  par.12  spowoduje  zablokowanie
przesunięcia środków w GOPS i Zespole Szkół, bo tylko tych instytucji dotyczy ten
zapis. Nie odnosi się on do budżetu GOKSiR, Biblioteki i ZGK.

2) W planie finansowym są środki dla poszczególnych sołectw – na wymianę oświetlenia
ulicznego,  remont  świetlicy  w  Moszczonie  Królewskiej  i  Niemirowie,  remont
pomieszczenia na świetlicę w Wajkowie, poprawiamy drogi. Z budżetu gminy ciągle
dokładane  są  środki  na  wyodrębnione  w  ramach  funduszu  sołeckiego  budżety
poszczególnych sołectw.

3) Jest dużo wydatków bieżących, których nie można zaliczyć do inwestycji. Idą na to
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duże środki,  są to np.  remonty dróg, których nie możemy zaliczyć do inwestycji.  
Np. remont drogi do Mętnej kosztujący 100 tys.zł. i nie jest inwestycją.

4) W kwestii wynagrodzeń trudno się Wójtowi odnieść, bo nie podnosił wynagrodzeń  
i jest to sytuacja zastana. Nie zatrudniał również nowych pracowników (z wyjątkiem
Zastępcy),  są  tylko  osoby  zatrudnione  na  zastępstwo  nieobecnych  pracowników.  
Od przyszłego roku niektórym pracownikom w UG i jednostkach trzeba wyrównać
wynagrodzenie do minimalnego.

Pan  radny  Kazimierz  Tobota odpowiedział,  że  w  opinii  oprócz  uwag  radnych  są
spostrzeżenia mieszkańców gminy.

Komisje 9 głosami za, przy 5 głosach wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowały
projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  budżetu  na  2020  rok  wraz  z  autopoprawkami
wniesionymi przez Wójta.

(w zał. na str.......prot.)

Do punkt 1(5).

Pani  Skarbnik  Gminy przedstawiła  projekt  uchwały  w sprawie  uchwalenia  Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy Mielnik na lata 2020-2030.

Komisje 12 głosami za, przy 2 głosach wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mielnik na
lata 2020-2030.

(w zał. na str.......prot.)

Do punkt 1(6).

Pani  kierownik  GOPS przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  szczegółowych  zasad
ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych.

Komisje jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, pozytywnie zaopiniowały projekt
uchwały  w  sprawie  szczegółowych  zasad  ponoszenia  odpłatności  za  pobyt  w  ośrodkach
wsparcia i mieszkaniach chronionych.

(w zał. na str.......prot.)

Do punkt 1(7).

Pan Sekretarz Gminy poinformował, że z racji wysokiej kwoty unieważniono przetarg  na
odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych. Nowy przetarg odbędzie się przed sesją,
projekt uchwały rozpatrzony zostanie na sesji, bez opiniowania przez komisję.

Pan  radny  Leszek  Karbowski poinformował,  że  znowelizowana  ustawa  o  utrzymaniu
czystości  i  porządku  w  gminach  daje  możliwość  wprowadzenia  zniżek  za  posiadanie
kompostownika. Należałoby to uregulować w projekcie uchwały, ponieważ w takiej gminie
jak  nasza  dużo  mieszkańców  ma  kompostowniki.  Należy  też  zmienić  zapisy  regulaminu
utrzymania czystości i porządku w gminie, będzie to ruch w kierunku obniżenia stawek.
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Pan Sekretarz stwierdził, że do tematu wrócimy w przyszłym roku.

Pan Wójt poinformował, że kwota w przetargu jest wyższa od dotychczasowej o 180 tys. zł.,
było 382 tys. zł. za śmieci, teraz zaproponowano 565 tys. zł.
Przedstawił  przygotowaną kalkulację ceny śmieci i kwotę dotacji z budżetu gminy:
Wzrost ceny śmieci 1 zł. - dopłata z budżetu 265 tys. zł

• o 2 zł. - 242 tys. zł.
• o 3 zł. - 219 tys. zł.
• o 4 zł. - 190 tys. zł.
• o 5 zł. - 173 tys. zł.
• o 6 zł. - 150 tys. zł.

Jeśli Rada Gminy nie zwiększy cen śmieci, będziemy musieli dołożyć do śmieci z budżetu
gminy, kosztem inwestycji.

Pan  radny  Leszek  Karbowski –  wzrasta  częstotliwość  wywożenia  śmieci,  co  również
przekłada się na ich cenę. Ustawa przewiduje różne działania wobec osób, które nie płacą za
wywóz śmieci. Jest możliwość wyegzekwowania tych opłat.

Pan radny Kazimierz Tobota zapytał, czy wywożenie ogólnych koszy wpływa na wysokość
opłaty za śmieci.

Pan dyrektor ZGK odpowiedział,  że  kosze nie  są objęte  przetargiem i  nie  wpływają na
wysokość opłat za śmieci. Jeśli ZGK dalej będzie dla PUK obsługiwał wywóz śmieci, to tak
pozostanie.  Wysokie  koszty  są  z  tytułu  transportu,  składowania  i  małej  masy  śmieci
oddawanych do PUK.

Pan Wójt stwierdził, że kompostowniki nie wpłyną na cenę przetargu. Wywóz śmieci będzie
monitorowany i rejestrowany.

Pan radny Kamil Zalewski – trzeba sprawdzić czy wszyscy zamieszkali na terenie gminy
złożyli deklaracje śmieciowe, jeśli nie, to trzeba to wyegzekwować.

Do punkt 1(8).

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy
Mielnik  do  zawarcia  porozumienia  międzygminnego  z  Gminą  Siemiatycze  oraz  Gminą
Nurzec Stacja w sprawie powierzenia realizacji zadań w zakresie prowadzenia publicznego
transportu zbiorowego na obszarze gmin Mielnik, Siemiatycze oraz Nurzec Stacja.

Pan Wójt wyjaśnił,  że porozumienie potrzebne jest do ubiegania się o dopłatę do kursów
autobusowych,  z  Funduszu  Rozwoju  Przewozów  Autobusowych.  Porozumienie  umożliwi
również wjazd autobusów na teren tych gmin.
Zrezygnowaliśmy z niektórych kursów autobusowych, ponieważ nie było pasażerów.

Komisje jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, pozytywnie zaopiniowały projekt
uchwały  w  sprawie  upoważnienia  Wójta  Gminy  Mielnik  do  zawarcia  porozumienia
międzygminnego z Gminą Siemiatycze oraz Gminą Nurzec Stacja w sprawie powierzenia
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realizacji zadań w zakresie prowadzenia publicznego transportu zbiorowego na obszarze gmin
Mielnik, Siemiatycze oraz Nurzec Stacja.

(w zał. na str.......prot.)

Do punkt 1(9).

Pani  Kierownik  GOPS przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  Gminy
Mielnik  do  realizacji  Programu  Ministerstwa  Rodziny,  Pracy  i  Polityki  Społecznej  pn.
„Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” - edycja 2019-2020.
Program w 100 % finansowany jest ze środków Solidarnościowego Funduszu Wsparcia Osób
Niepełnosprawnych. Podpisaliśmy umowę z Programem, który rusza od 1 stycznia 2020 roku.
Pani  kierownik  szczegółowo omówiła  czas  pracy  asystenta,  jego obowiązki  i  wymagania
jakie należy spełnić, aby zostać zatrudnionym jako asystent.

Komisje jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, pozytywnie zaopiniowały projekt
uchwały  w  sprawie  przystąpienia  Gminy  Mielnik  do  realizacji  Programu  Ministerstwa
Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej pn. „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” - edycja
2019-2020.

(w zał. na str.......prot.)

Do punkt 2.

Pani  Kierownik  GOPS przedstawiła  informację  GOPS  o  pracy  w  zakresie  pomocy
społecznej i aktywizacji lokalnego rynku pracy. Potrzeby a możliwości.

(w zał. na str.......prot.)

Pan Wójt poinformował, że większość osób zatrudnionych do prac społecznie-użytecznych
nie nadaje się  do pracy.  Osoby te  często mylono z pracownikami ZGK, co rzutowało na
wizerunek  Zakładu.  W  przyszłym  roku  planujemy  ograniczenie  zakresu  tych  prac  
i przewidujemy zatrudnienie mniejszej liczby osób.

Do punktu 3.

Pani  kierownik  GOPS przedstawiła  analizę  działalności  GOPS  w  zakresie  pomocy
społecznej.

(w zał. na str.......prot.)

Pan  radny  Leszek  Karbowski zapytał  o  zalecenia  z  kontroli  Podlaskiego  Urzędu
Wojewódzkiego.

Pani  kierownik wyjaśniła,  że  zalecenia  miały  charakter  proceduralny  i  dotyczyły
zatrudnienia  pracownika socjalnego oraz poprawienia jednej z uchwał. Wszystkie zalecenia
zostały zrealizowane.
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Do punktu 5.

Pan dyrektor Zespołu Szkół przedstawił informację o stanie realizacji zadań oświatowych
przez gminę w roku szkolnym 2018-2019.

(w zał. na str.......prot.)

Pani  radna  Alicja  Sawczuk stwierdziła,  że  niepokojący  jest  4  stanin  (niżej  średniego)
wyników  egzaminacyjnych  uczniów  gimnazjum.  Należy  dogłębnie  ustalić  co  jest  tego
przyczyną i wdrożyć procedury naprawcze.

Do punktu 6.

Pan radny Kazimierz Tobota, na prośbę sołtysa sołectwa Mielnik, zapytał kto ma ponieść
koszty uszkodzonego sprzętu w gospodarstwie domowym. Po uszkodzeniu wodociągu przez
ekipę  pracującą  na  ulicy  Królewskiej  przedostał  się  muł  do  wodociągu  i  doszło  do
uszkodzenia pralki.
Zapytał również czy będą naliczane kary za przekroczenie terminu wykonania prac na ulicy
Królewskiej.

Pan Wójt  odpowiedział, że koszty powinien ponieść wykonawca prac, mamy to zapisane  
w umowie. Kary za przekroczenie terminu będą naliczane.

Pan radny Jerzy Weremjewicz zapytał ile osób w gminie nie płaci za wywóz śmieci.

Pan Wójt odpowiedział, że nie zna takich danych, na pewno 99% tych co złożyli deklaracje
płaci za śmieci.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała 
Elżbieta Szymańska

Przewodnicząca obrad

       Alicja Sawczuk


